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MĚSTYS DRNHOLEC 
KOSTELNÍ 368, DRNHOLEC691 83  

 

 

 

Z Á P I S 

Z 2. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE DRNHOLEC 

VE VOLEBNÍM OBDOBÍ 2022-2026 

KONANÉHO DNE 8. PROSINCE 2022 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI ÚŘADU MĚSTYSE DRNHOLEC 

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu ochrany osobních údajů fyzických osob 

Zasedání Zastupitelstva městyse Drnholec řídil starosta Ing. Libor Růžička. Starosta zahájil 2. zasedání 

Zastupitelstva městyse Drnholec v 18.00 hodin a přivítal všechny přítomné. Konstatoval, že informace o konání 

zasedání zastupitelstva byla zveřejněna na úřední desce i způsobem umožňujícím dálkový přístup dne 29. listopadu 

2022. Informace byla dále zveřejněna i způsobem v místě obvyklým – v místním rozhlase.  

Zápis z předchozího zasedání zastupitelstva byl ověřen a je uložen k nahlédnutí na úřadu městyse. Proti zápisu 

nebyly vzneseny žádné námitky.   

Dále konstatoval, že je přítomno 14 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. Prezenční listina 

je součástí zápisu ze zasedání.  

Ze zasedání se omluvili: Ing. Lukáš Vavřina 

 

BOD Č. 1 TECHNICKÝ BOD, SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu 2. zasedání zastupitelstva v souladu s pozvánkou zaslanou členům 

zastupitelstva a s informací zveřejněnou na úřední desce: 

1. Technický bod, schválení programu jednání  

2. Zpráva o činnosti rady  

3. Zásady rozpočtového provizoria pro rok 2023 

4. Dotace na akci „Přestavba stávající hasičské zbrojnice v Drnholci“  

5. Jednací řád Zastupitelstva městyse Drnholec  

6. Pravidla pro poskytování cestovních náhrad členům zastupitelstva 

7. Zřízení výboru pro trvale udržitelný rozvoj a investice, volba členů výboru 

8. Odměny členů komisí rady městyse a redakční rady 

9. Změna obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství  

10. Majetkové záležitosti  

11. Diskuse 

 

Starosta vyzval zastupitele k podání dalších návrhů na doplnění či úpravu programu jednání.  

 

Dalibor Huťka vznesl návrh na zařazení bodu „Poskytnutí odměn členům JSDH městyse“.  

 

Bc. Petr Ševčík navrhl zařazení bodu „Cena stočného“.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/1 

Zastupitelstvo schvaluje změnu navrhovaného programu jednání:  

Jako bod č. 11 bude projednán bod Poskytnutí odměn členům JSDH městyse. Další body podle návrhu  

programu budou projednány následně.  

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14         Proti: 0  Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
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Usnesení č. 2/2 

Zastupitelstvo schvaluje změnu navrhovaného programu jednání:  

Jako bod č. 12 bude projednán bod Cena stočného. Další body podle návrhu programu budou   

projednány následně.  

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14         Proti: 0  Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

Žádné další návrhy vzneseny nebyly.   

 

Starosta přednesl návrh programu včetně schválených změn: 

Návrh usnesení č. 2/3: 

Zastupitelstvo schvaluje program 2. zasedání Zastupitelstva městyse Drnholec:  

1. Technický bod, schválení programu jednání  

2. Zpráva o činnosti rady  

3. Zásady rozpočtového provizoria pro rok 2023 

4. Dotace na akci „Přestavba stávající hasičské zbrojnice v Drnholci“  

5. Jednací řád Zastupitelstva městyse Drnholec  

6. Pravidla pro poskytování cestovních náhrad členům zastupitelstva 

7. Zřízení výboru pro trvale udržitelný rozvoj a investice, volba členů výboru 

8. Odměny členů komisí rady městyse a redakční rady 

9. Změna obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství  

10. Majetkové záležitosti  

11. Poskytnutí odměn členům JSDH městyse 

12. Cena stočného 

13. Diskuse 

   

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro:14    Proti: 0   Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

 

Starosta navrhl určit ověřovateli zápisu Mgr. Soňu Zabloudilovou a Bc. Andreu Španielovou.  

 

Návrh usnesení č. 2/4:  

Zastupitelstvo schvaluje za ověřovatele zápisu z 2. zasedání Zastupitelstva městyse Drnholec Mgr. Soňu 

Zabloudilovou a Bc. Andreu Španielovou.  

  

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14    Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

Dále starosta určil zapisovatelem Lenku Viceníkovou.  

 

 

BOD Č. 2 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

ZPRÁVA O ČINNOSTI RADY  

 

Místostarostka Ing. Michaela Čápková přednesla zprávu o činnosti rady za období od 21.10.2022 do 08.12.2022.   

 

Podklady:  

− zpráva o činnosti rady  

− rozpočtové opatření č. 4/2022 a č. 5/2022 

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání. 
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Žádné dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání. 

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/5:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání bere na vědomí zprávu o činnosti Rady městyse Drnholec 

za období od 21.10.2022 do 08.12.2022 bez výhrad.  

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14    Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

BOD Č. 3 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

PRAVIDLA ROZPOČTOVÉHO PROVIZORIA NA ROK 2022 

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Hospodaření Městyse Drnholec se bude v počátku roku 2023 řídit rozpočtovým provizoriem, a to až do doby 

schválení rozpočtu na rok 2023, a to tak, aby byl zajištěn bezproblémový chod městyse, úřadu městyse a jeho 

organizačních složek a příspěvkové organizace.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

Mgr. Dagmar Peřinová vznesla dotaz, proč nebyl sestaven řádný rozpočet a je nutné hospodařit podle provizoria.  

Starosta vysvětlil, že vzhledem k tomu, že nastoupil do funkce koncem měsíce října, nebyl dostatečný prostor pro 

to, aby se seznámil se všemi potřebami městyse a mohl být odpovědně sestaven rozpočet. Bylo třeba také 

neprodleně řešit problémy, které se vyskytli s připravovanou rekonstrukcí hasičské zbrojnice, s ucpanou hrází na 

odvodňovacím kanálu u řeky Dyje a s tím souvisejícími problémy s odtokem z ČOV,  a  s dalšími agendami a 

pracemi, které patří k běžným povinnostem starosty. Vzhledem k časové tísni tedy nebylo možné sestavení 

rozpočtu.  

 

Mgr. Dagmar Peřinová dále navrhla, aby se stanovil termín pro předložení rozpočtu zastupitelstvu.  

K tomu starosta uvedl, že práce na přípravě rozpočtu budou zahájeny co nejdříve a návrh rozpočtu bude jistě 

předložen nejpozději do konce února 2023 k projednání zastupitelstvu.  

 

Žádné další dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/6:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání schvaluje zásady, kterými se bude řídit hospodaření městyse 

Drnholec a jednotlivých složek městyse financovaných z rozpočtu městyse v období rozpočtového provizoria, tedy 

od 01.01.2023 do doby schválení rozpočtu městyse Drnholec na rok 2023: 

1. Pokud to zákonné nebo smluvní povinnosti neurčují jinak, měsíční výdaje budou čerpány maximálně 

do výše 1/12 schváleného rozpočtu na rok 2022.  

2. Běžné výdaje – finanční prostředky budou vynakládány na základní provozní potřeby a výdaje nezbytné 

k zabezpečení provozu městyse a úřadu městyse včetně jeho organizačních složek, případně výdaje 

spojené s nenadálou havarijní situací, přičemž bude dbáno na hospodárnost a efektivnost 

vynakládaných finančních prostředků.  

3. Investiční výdaje – v období rozpočtového provizoria budou uvolňovány investiční prostředky pouze 

na neodkladné platby za práce smluvně zajištěné v roce 2022 či dříve a na akce již rozestavěné 

z předchozích let. 

4. V období rozpočtového provizoria nebudou zahajovány žádné nové investiční akce, jejich příprava 

však bude pokračovat v plánovaném rozsahu.  

5. Bude poskytnut příspěvek vlastní příspěvkové organizaci (ZŠ a MŠ Drnholec) ve výši maximálně 

400.000 Kč měsíčně.  

6. Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria se stávají příjmy a výdaji 

rozpočtu po jeho schválení. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
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BOD Č. 4 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

DOTACE NA AKCI „PŘESTAVBA STÁVAJÍCÍ HASIČSKÉ ZBROJNICE V DRNHOLCI“ 

 

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

K doplnění žádosti o dotace z rozpočtu MV je třeba, aby zastupitelstvo schválilo svým usnesením finanční 

spoluúčast městyse na této akci. Celková vysoutěžená cena zakázky je 10.661.121 Kč. Dotace JmK ve výši3 mil. 

Kč byla již poskytnuta. Dotace poskytnutá MV se předpokládá ve výši 4,5 mil. Kč. Spoluúčast městyse se tedy 

předpokládá ve výši 3,2 mil. Kč.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/7:  

Zastupitelstvo městyse schvaluje spolufinancování akce „Přestavba stávající hasičské zbrojnice 

v Drnholci“ z vlastních zdrojů, tj. dofinancování rozdílu mezi celkovou cenou akce a poskytnutými 

dotacemi.  

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

 

BOD Č. 5 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

JEDNACÍ ŘÁD ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE DRNHOLEC  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

K projednání je předkládán nový jednací řád zastupitelstva a výborů zastupitelstva. Současně platný jednací řád byl 

schválen 25.11.2010 usnesením č. 2/5 a již neodpovídá současným potřebám a podmínkám. 

 

Podklady:  

- Jednací řád Zastupitelstva městyse Drnholec a výborů Zastupitelstva městyse Drnholec   

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Dalibor Huťka vznesl připomínku k termínu podávání návrhů na projednání v zastupitelstvu. Termín 10 dnů před 

zasedáním zastupitelstva lze těžko dodržet, pokud není znám termín zasedání zastupitelstva.  

K tomu bylo vysvětleno, že kratší termín není možný. Jakmile je zveřejněn program zasedání zastupitelstva, což 

musí být nejméně 7 dnů před zasedáním, program již nelze měnit. Další možností je pak přímo na zasedání 

zastupitelstva podat návrh na doplnění programu. Zastupitelstvo se schází pravidelně 1x za tři měsíce, pokud nejde 

o zvláštní situaci. Na konci zasedání zastupitelstva lze také sdělit termín dalšího zasedání zastupitelstva.  

 

Žádné další dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/8:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec vydává předložený Jednací řád Zastupitelstva městyse Drnholec. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
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Usnesení č. 2/9:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec vydává předložený Jednací řád výborů Zastupitelstva městyse Drnholec. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

 

 

BOD Č. 6 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

PRAVIDLA PRO POSKYTOVÁNÍ CESTOVNÍCH NÁHRAD ČLENŮM ZASTUPITELSTVA  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

V souladu se zněním § 84 odst. 2 písm. u) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, náleží do vyhrazených 

pravomocí zastupitelstva obce i stanovit pravidla pro poskytování cestovních náhrad členům zastupitelstva obce.  

Z toho důvodu je tedy předložen návrh pravidel k projednání a rozhodnutí.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/10:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání schvaluje pravidla pro poskytování cestovních náhrad   

členům Zastupitelstva městyse Drnholec. Schválené znění tvoří přílohu tohoto usnesení.  

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

 

 

BOD Č. 7 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

ZŘÍZENÍ VÝBORU PRO TRVALE UDRŽITELNÝ ROZVOJ A INVESTICE,  

VOLBA ČLENŮ VÝBORU  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Je navrhováno zřízení výboru pro trvale udržitelný rozvoj a investice jako poradního a iniciativního orgánu 

zastupitelstva. Výbor je navrhován jako pětičlenný.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

BC. Andrea Španielová  vznesla námitku proti zřízení výboru, a to že činnost výboru se překrývá s činností již 

zřízených výborů (finančního a kontrolního) a s činností starosty. Dalibor Huťka  uvedl, že se bude jednat o 

zbytečně vynaložené náklady za odměny členům výboru.   

Rozproudila se živá debata na toto téma. Pavel Malík vysvětloval, že tento výbor bude vyvíjet činnost hlavně 

v oblastech environmentálních, ekonomických a sociálních a bude působit i jako iniciativní orgán. Hlavním cílem 

je zapojit do činnosti lidi s odbornou kvalifikací. Dále uvedl, že finanční náklady na činnost výboru nebudou 

vysoké. Rozdíl mezi odměnou zastupitele a člena výboru je 200 Kč měsíčně a rozdíl mezi odměnou zastupitele a 

předsedou výboru je 900 Kč měsíčně.   

V průběhu diskuse byla navrhována i jiná řešení, například zřízení pracovních skupin k jednotlivým tématům nebo 

komisí rady. K žádné dohodě ale nedošlo.  
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Po ukončení diskuse starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/11:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec zřizuje Výbor pro trvale udržitelný rozvoj a investice. Výbor bude mít pět členů.  

Náplň činnosti výboru:  

a) poradní a kontrolní činnost na základě pověření zastupitelstva obce 

b) iniciativní a poradní činnost v oblasti environmentálních, ekonomických a sociálních potřeb obce 

c) hodnocení investičních záměrů 

d) kontrola dodržování právních předpisů   

e) participativní rozpočet (návrh, vyhodnocení, doporučení) 

f) zpracování a hodnocení podaných podnětů od občanů a právnických osob v dané oblasti 

g) každoroční zpráva o činnosti výboru 

h) a jiné činnosti dle pověření zastupitelstva obce 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 9  Proti: 3    Zdržel se: 2 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

Starosta dále vyzval k podání návrhů na předsedu výboru. Navržen byl Pavel Malík. Jiné návrhy podány nebyly.  

 

Starosta dal hlasovat o podaném návrhu:  

Návrh usnesení č. 2/12:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec volí předsedou Výboru pro udržitelný rozvoj a investice Pavla Malíka.   

 

Předsedající dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  

Hlasování:  Pro: 9  Proti: 0   Zdržel se: 5 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

Starosta dále vyzval k podání návrhů na zbývající členy výboru.  

Navrženi byli: Ing. Lukáš Vavřina, Mgr. Hynek Opluštil, Ing. Bronislav Kocman a Mgr. Dagmar Peřinová.  

 

Starosta dal hlasovat o jednotlivých návrzích v pořadí tak, jak byly podány: 

 

Návrh usnesení č. 2/13:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec volí členem Výboru pro udržitelný rozvoj a investice Ing. Lukáše  

Vavřinu.    

 

Předsedající dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  

Hlasování:  Pro: 13  Proti: 0   Zdržel se: 1 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

Návrh usnesení č. 2/14:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec volí členem Výboru pro udržitelný rozvoj a investice Mgr. Hynka 

Opluštila. 

 

Předsedající dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  

Hlasování:  Pro: 10  Proti: 2   Zdržel se: 2 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

 

Návrh usnesení č. 2/15:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec volí členem Výboru pro udržitelný rozvoj a investice Ing. Bronislava 

Kocmana.     

 

Předsedající dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  

Hlasování:  Pro: 14  Proti: 0   Zdržel se: 0 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
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Návrh usnesení č. 2/16:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec volí členem Výboru pro udržitelný rozvoj a investice Mgr. Dagmar  

Peřinovou.      

 

Předsedající dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení:  

Hlasování:  Pro: 13  Proti: 0   Zdržel se: 1 

Předsedající konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

 

 

BOD Č. 8 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

ODMĚNY ČLENŮM KOMISÍ RADY MĚSTYSE A REDAKČNÍ RADY   

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Členové komisí rady (Komise pro občanské záležitosti) a členové Redakční rady Drnholeckého občasníku za svou 

činnost nepobírali žádné odměny. Praxe byla taková, že těmto členům byl jednou ročně věnován finanční dar za 

jejich činnost. Jelikož jak Komise pro občanské záležitosti, tak i Redakční rada DO jsou celoročně velmi aktivní, 

je vhodné tuto činnost náležitě ocenit a odměnit. Z toho důvodu je radou městyse navrhováno stanovit členům 

finanční odměny tak, jak jsou stanoveny odměny členům výborů zastupitelstva.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/17:  

1) Zastupitelstvo městyse Drnholec stanoví výši odměny neuvolněným členům zastupitelstva a 

fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva, za výkon jednotlivých funkcí takto: 

  předseda komise, šéfredaktor                1.500 Kč, 

  člen komise, člen redakční rady       800 Kč, 

   

2) Zastupitelstvo městyse Drnholec stanoví, že odměny za výkon funkce předsedy komise, 

šéfredaktora, člena komise a člena redakční rady se budou poskytovat ode dne přijetí tohoto 

usnesení. V případě personální změny v obsazení jednotlivých funkcí, tj. v případě nového zvolení 

do funkce (předsedy komise, šéfredaktora, člena komise nebo člena redakční rady) bude odměna 

náležet ode dne zvolení do této funkce. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

 

BOD Č. 9 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

ZMĚNA OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY O MÍSTNÍM POPLATKU ZA OBECNÍ SYSTÉM 

ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Je navrhována změna OZV o místním poplatku za odpady. Náklady na sběr, svoz a likvidaci odpadů se každoročně 

zvyšují. Za rok 2021 náklady činily 888 tis. Kč (komunální odpad) a 1.880 tis. Kč (tříděný odpad v tom sběrný 

dvůr 631 tis. Kč). Na poplatcích bylo vybráno 779 tis. Kč. Za rok 2022 (do 10. měsíce včetně) jsou náklady 693 

tis. Kč (komunální odpad) + 1.816 tis. Kč (tříděný odpad v tom sběrný dvůr 508,7 tis. Kč) a na poplatcích bylo 

vybráno 936 tis. Kč.  



Stránka 8 z 11 

zápis z 2. zasedání Zastupitelstva městyse Drnholec ze dne 08.12.2022 

Vzhledem ke stále rostoucím nákladům je navrhováno zvýšení místního poplatku z 600 Kč/osobu/rok na 700 

Kč/osobu/rok. Ke zvýšení motivace pro třídění odpadů je současně navrhováno i zvýšení hodnoty ECO bodu z 6 

Kč na 7 Kč.  

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Josef Štyks v souvislosti s projednávanou věcí vznesl dotaz týkající se plateb za odpady. Je problém zjistit, kolik 

má člověk vlastně platit, pokud využívá systém třídění a následných slev.  

V následné diskusi byla navržena i možnost obesílání všech poplatníků nebo možnosti využití elektronické 

komunikace. Diskuse na toto téma byla uzavřena s tím, že starosta prověří, jaké má městys v této věci možnosti.  

Dále se v diskusi řešil i problém s neustálým nepořádkem u sběrných míst. V této věci se prověřuje možnost 

kamerového systému.  

Další diskutovaný problém byl platba za odpady u objektů s ubytováním. Pokud v takovém objektu nejsou trvale 

hlášeny žádné osoby, což většinou nejsou, platí se pouze jedna platba – tedy 600 Kč za rok. Ovšem produkce 

odpadů, pokud je v objektu poskytováno ubytování, je mnohem vyšší. Tuto situaci částečně řešil místní poplatek 

z ubytovací kapacity, který byl ovšem zrušen. Bylo dohodnuto, že bude k projednání předložen návrh nové OZV o 

místním poplatku z ubytovací kapacity.  

 

Po ukončení diskuse starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/18:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání vydává obecně závaznou vyhlášku, kterou se mění obecně 

závazná vyhláška č. 2/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Schválené 

znění obecně závazné vyhlášky tvoří přílohu k tomuto usnesení.   

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

 

BOD Č. 10 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

MAJETKOVÉ ZÁLEŽITOSTI  

 

10.1 Žádost o prodej pozemku parc. č. 2077/1 k.ú. Drnholec  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Dne 21.11.2022 rada projednala žádost o prodej pozemku parc. č. 2077/1 o výměře 510 m2 v k.ú. Drnholec. O 

prodej požádal Jan Hadaš, bytem Svatoplukova 578, 691 83 Drnholec za účelem pěstování zemědělských plodin 

pro vlastní potřebu. Jedná se o pozemek za Lidickou ulicí, který je územně-plánovací dokumentací určen pro 

výstavbu rodinného domu. Předmětný pozemek nabyl Městys Drnholec bezúplatným převodem od ČR 

s podmínkou, že nebude měněno funkční využití pozemku. Z toho důvodu tedy není prodej tohoto pozemku možný. 

Žádost je předkládána zastupitelstvu k posouzení a rozhodnutí.    

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/19:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání neschvaluje prodej pozemku parc. č. 2077/1 v k.ú. 

Drnholec podle podané žádosti pana Jana Hadaše, bytem Svatoplukova 578, 691 83 Drnholec ze dne 

31.10.2022. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
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10.2 Žádost o prodej části pozemku parc. č. 1715/1 k.ú. Drnholec  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Radě byla dne 21.11.2022 předložena žádost Jana Hadaše, bytem Svatoplukova 578, Drnholec, o prodej části 

pozemku parc. č. 1715/1 k.ú. Drnholec o výměře cca 10m2 před stavbou zemního sklepa (parc. č. 1215) na ulici 

Wolkerova. Jako důvod své žádosti uvádí plánovanou rekonstrukci zemního sklepa a pozemek by byl využit pro 

uskladnění materiálu. Jedná se o veřejné prostranství a vzhledem ke stísněným podmínkám v této lokalitě rada po 

projednání nedoporučuje prodej části pozemku s tím, že pro případnou rekonstrukci sklepa bude možné tuto část 

pozemku využít. Žádost je předkládána zastupitelstvu k posouzení a rozhodnutí.    

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/20:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání neschvaluje prodej části pozemku parc. č. 1715/1 k.ú. 

Drnholec podle podané žádosti pana Jana Hadaše, bytem Svatoplukova 578, 691 83 Drnholec ze dne 

31.10.2022. 

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

10.3 Žádost o prodej pozemků parc. č. 835/54, 835/56, 835/57, 835/58, 835/60 k.ú. Drnholec  

 

Starosta seznámil zastupitele s materiálem.  

Radě byla dne 21.11.2022 předložena žádost Jana Hadaše, bytem Svatoplukova 578, Drnholec a Kamily Kazíkové, 

bytem Hrabětice, o prodej pozemků parc. č. 835/54, 835/56, 835/57, 835/58, 835/60 k.ú. Drnholec za účelem 

výstavby rodinného domu. Jedná se o pozemky na ulici Svatoplukova. Podle platné územně plánovací dokumentace 

i podle nově navrhované projednávané územně plánovací dokumentace, nejsou pozemky parc. č. 835/60, 835/54 a 

část parc. č. 835/56 určeny pro výstavbu rodinného domu, ale jako veřejné prostranství. Pozemky jsou součástí 

přístupové cesty k pozemkům, které se nacházejí za řadovou zástavbou RD na ulici Tyršova. Z těchto důvodu není 

prodej výše uvedených pozemků možný. Žádost je předkládána zastupitelstvu k posouzení a rozhodnutí.    

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Žádné dotazy ani připomínky zastupitelé nevznesli. Nikdo z přítomných neměl žádný příspěvek do diskuse. 

Starosta ukončil diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/21:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání neschvaluje prodej pozemků parc. č. 835/54, 835/56, 

835/57, 835/58, 835/60 k.ú. Drnholec podle předložené žádosti Jana Hadaše, bytem Svatoplukova 578, 

Drnholec a Kamily Kazíkové, bytem Hrabětice ze dne 31.10.2022.  

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

BOD Č. 11 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

POSKYTNUTÍ ODMĚN PRO ČLENY JSDH MĚSTYSE   

 

S materiálem seznámil navrhovatel bodu jednání – pan Dalibor Huťka.   
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Členové jednotky sboru dobrovolných hasičů městyse vedeni pod dohodou o provedení práce momentálně pobírají 

za svou činnost cca 375 Kč měsíčně a členové vedení pod dohodou o členství nepobírají žádnou odměnu. Jelikož 

výkon činnosti v jednotce narušuje jak pracovní, tak osobní život a zároveň je časově velmi náročný, bylo by 

vhodné tuto činnost náležitě odměnit a to minimálně ve výši odměn členů komise městyse Drnholec.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

V rámci diskuse bylo dohodnuto, že tato záležitost bude řešena přímo se starostou, jelikož toto není v kompetenci 

zastupitelstva. Výše odměn zaměstnanců a systém jejich odměňování je plně v kompetenci starosty.  

 

Po ukončení diskuse starosta přednesl návrh usnesení:  

Usnesení č. 2/22:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání pověřuje starostu městyse, aby prověřil možnosti změny 

odměňování členů JSDH městyse. O výsledku bude podána zpráva na příštím zasedání zastupitelstva.    

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 
 

 

 

BOD Č. 12 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

CENA STOČNÉHO    

 

S návrhem seznámil navrhovatel bodu jednání – Bc. Petr Ševčík.    

Cena stočného v Drnholci je, v porovnání s okolními obcemi, na nízké úrovni. Vybrané finanční prostředky na 

stočném nepokrývají ani náklady na provoz a údržbu kanalizace, nemluvě o nutné obnově. V souvislosti se 

zvýšením cen elektřiny se situace dále zhoršuje. Pokud městys nebude vytvářet prostředky na postupnou obnovu 

kanalizace a tuto nebude provádět, v budoucnu se dostane do velkých potíží. Je nezbytně nutné cenu za stočné 

zvýšit, začít vytvářet prostředky pro obnovu kanalizace a tuto také provádět.  

 

Starosta následně otevřel diskusi k tomuto bodu jednání.  

 

Do diskuse se zapojilo více zastupitelů. S nutností zvýšení ceny stočného většina diskutujících souhlasila, debata 

se vedla o výši stočného. Nárůst o 7 Kč/m3 považovali někteří zastupitelé za dost razantní. Argumentováno bylo 

ovšem tím, že pokud nedojde teď k takovému zvýšení, může být situace v dalším období ještě horší.    

 

Po další diskusi tuto starosta ukončil a přednesl návrh usnesení:  

 

Usnesení č. 2/23:  

Zastupitelstvo městyse Drnholec po projednání stanovuje cenu stočného na 40 Kč/m3 s platností od 

01.01.2023.     

 

Starosta dal hlasovat o předloženém návrhu usnesení: 

Hlasování:  Pro: 13   Proti: 1    Zdržel se: 0 

Starosta konstatoval, že usnesení bylo přijato. 

 

 

BOD Č. 13 PROGRAMU JEDNÁNÍ:  

DISKUSE 

 

Starosta otevřel závěrečnou diskusi.  

 

Starosta informoval o přípravách na zahájení rekonstrukce hasičské zbrojnice v Drnholci. V souvislosti s touto akcí 

je třeba dočasně přemístit zubní ordinaci do Hrušovan. Současně také prověřuje, zda bude možné do projektu ještě 

zahrnout zřízení FVE na objektu.  



Stránka 11 z 11 

zápis z 2. zasedání Zastupitelstva městyse Drnholec ze dne 08.12.2022 

 

Starosta dále informoval, že Lesy ČR zahájily práce na čištění odvodňovacího kanálu podél řeky Dyje. V současné 

době jsou odstraňovány kmeny stromů z koryta toku, ovšem pouze v části toku. Jednání s Lesy ČR budou i nadále 

pokračovat s cílem dosáhnout celkového vyčištění toku včetně odstranění nánosů.   

 

Dále starosta informoval, že bylo několikrát jednáno s paní doktorkou Chytilovou o možnosti zřízení její vlastní 

ordinace v Drnholci, s podporou městyse. Nabídku bohužel paní doktorka nepřijala. Poté bylo jednáno s odborem 

zdravotnictví JMK o možnosti působení praktického lékaře v Drnholci i osloveni někteří lékaři přímo. Zatím se 

však žádného lékaře z důvodu jejich extrémního nedostatku získat nepodařilo. I nadále bude prověřovat všechny 

možnosti.  

 

Byl vznesen dotaz ohledně likvidace autovraků, které se nacházejí na území městyse. V této věci bude zjištěno, jak 

lze tuto věc dále řešit.  

 

Starosta informoval o možnosti zřídit kamerový systém v městysi s napojením na Městskou policii v Mikulově. 

V současné době je připravována nabídka na zhotovení systému a tato bude projednána v rámci přípravy návrhu 

rozpočtu na rok 2023.  

 

Dále starosta informoval o zřízení přechodu u budovy základní školy. Potřebné povolení je již vydáno přechod by 

měl být proveden v jarních měsících příštího roku, V současné době se ještě projednává možnost zřízení semaforu 

na znamení na tomto přechodu. Realizace závisí od povolení Policie ČR. 

 

Byl vznesen návrh na úpravy veřejného osvětlení. Jednak zda by bylo možné snížit intenzitu světla, a v rámci úspor 

elektřiny v nočních hodinách částečně vypínat veřejné osvětlení – například každou druhou lampu VO. Bude 

prověřeno, jaké jsou v této oblasti možnosti.  

 

Dále byl vznesen dotaz ohledně mobiliáře. Bylo by vhodné doplnit odpadkové koše a v některých místech i lavičky. 

Bude prověřeno a případně navrženo doplnění mobiliáře.   

 

Byl vznesen dotaz týkající se veřejného osvětlení a dostavby sítí technické infrastruktury a komunikace v lokalitě 

sklepů na ulici Husova. Tato stavba byla projekčně připravena, ale k realizaci prozatím bohužel nedošlo. Bude 

prověřen stav dokumentace a dále bude záležet na rozhodnutí zastupitelstva, zda bude akce zahrnuta do rozpočtu 

na rok 2023.  

 

Z řad obyvatel byl vznesen dotaz týkající se dodržování rychlosti na ulici Hrušovanská. Toto je bohužel problém 

na celém území městyse. Budou prověřeny možnosti, jak situaci řešit.  

 

 

Žádné další příspěvky do diskuse nebyly.  

 

Program jednání byl vyčerpán a starosta ukončil zasedání ve 20:40 hod.  

 

Přílohy zápisu:  

1) prezenční listina 

2) přílohy k jednotlivým usnesením tak, jak je uvedeno v usnesení  

 

Zápis vyhotoven dne: 13.12.2022 

Vyhotovila: Viceníková Lenka  

 

 

Ing. Libor Růžička – starosta městyse v.r. 
 

 

Ověřovatelé zápisu:  

 

Mgr. Soňa Zabloudilová . 
 

 

Bc. Andrea Španielová  


